
J e g y z ő k ö n y v

Ülés helye: Sásdi Sportpálya

Jelen vannak: Dr. Jusztinger János polgármester, Pintér Gábor alpolgármester, Pál
Csaba, Rabb Győzőné, Székely Szilárd, Takácsné Somogyvári Mária és 
Urvald Péter képviselők, Koszorús Tímea jegyző, Nagy Lajos László 
pénzügyi irodavezető, Tollár Mónika jegyzőkönyvvezető.

Dr. Jusztinger János polgármester tisztelettel köszöntötte a kitüntetetteket, meghívott 
vendégeket, és a képviselő-testületet.
Megállapította, hogy a képviselő-testület 7 fővel jelen van, az ülés határozatképes, majd azt 
megnyitotta.
Javasolta, hogy a meghívóban kiadott napirendi pontot tárgyalják meg.

Megkérdezte, van-e ezen kívül valakinek más napirendi javaslata.
Más javaslat nem hangzott el, a képviselő-testület az alábbi napirendi pontot fogadta el:

1./ Helyi kitüntetések átadása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Készült Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. május 19. napján tartott
ünnepi testületi üléséről.

N a p i r e n d  t á r g y a l á s a :

1./ Helvi kitüntetések átadása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester köszöntötte a megjelenteket a Sásdi Tavasz -  Városnapok 
rendezvény keretében megrendezésre kerülő Pünkösdi Fesztiválon, és ezen belül az ünnepi 
testületi ülésen. Sokéves hagyomány szerint ünnepi testületi ülés keretében kerülnek átadásra a 
kitüntető díjak. A díjak átadását megelőzően az alábbiakat mondta el:
„Mielőtt rátérnénk a kitüntetések átadására, kérem engedjenek meg nekem néhány 
visszatekintő gondolatot. Hiszen ebben az önkormányzati ciklusban a választásokat 
megelőzően ez az utolsó alkalom, hogy ebben a körben így összegyűlünk. Ha két szóval kellene 
összegeznem az elmúlt éveket, akkor az a BIZALOM és az ÖSSZEFOGÁS lenne.
A bizalom elnyerése nagyon nehéz, de nem lehetetlen. Néha elég hozzá egy jól megválasztott 
kedves szó, rokonszenves fellépés. Az egyszer elnyert bizalom megtartása korántsem ilyen 
könnyű. Ahhoz tettek kellenek, ahhoz eredményeket kell felmutatni. Arra érdemesnek kell 
találtatni. Azt gondolom, hogy a sásdiak bizalma mögött éppen az elvégzett munka elismerése 
áll. A ciklus elején a képviselő-testülettel együtt nem ígértünk mást, csak tisztességes és 
becsületes szolgálatot, hogy Sásdot járásszékhely rangjának megfelelő fejlődési pályára 
állítsuk. Példátlanul nehéz időszak következett, amely soha korábban nem látott 
megpróbáltatásokat gördített elénk: Covid, rezsi- és inflációs válság... A legtöbb település 
örült, ha a felszínen maradt. Mindenért, még a korábban filléres tételekért is erő felett volt 
szükséges megdolgozni: százezres közüzemi számlák helyett milliós, tízmilliós tételeket kellett 
kigazdálkodni.
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De a bizalom mellett lett példás összefogás is, Sásdnak híre ment, elértünk számtalan szép 
eredményt. Nem csupán a működőképességünket őriztük meg elbocsátások, 
intézménybezárások vagy a közszolgáltatások érdemi korlátozása nélkül, de szintet is léptünk. 
Sokszor szalagot sem vágtunk, annyi minden történt egyszerre a városban.
Történelmi léptékű, több mint másfél milliárd forintnyi fejlesztési forrás érkezett Sásdra az 
elmúlt években, s még legalább ugyanennyi elnyert pályázat megvalósítása áll előttünk. 
Csodaszép új bölcsődét építettünk, lett végre impozáns és működő uszodánk, új 
városközpontunk fedett piaccsamokkal, sportparkkal, elkészült négy új játszótér, az óvodai 
játszóudvar, komplex út- és járdafelújításoknak örülhettünk, az Újtelepen felújítottuk a faházat, 
számos új összközműves építési telket alakítottunk ki, Hömyéken nagyszabású csapadékvíz
elvezetési projekt valósult meg, több önkormányzati tulajdonú ingatlan is megújult, ... a sort 
hosszan folytathatnám, de nem teszem. Aki itt él látja, tapasztalja. Ahogy a közeljövőben induló 
beruházások is közismertek: orvosi centrumot építünk, amelynek még a nyáron letesszük az 
alapkövét, bérlakásokat alakítunk ki, fejlesztjük a sporttelepet, rendezvénytér létesül szabadtéri 
színpaddal, felújítjuk a Közösségi Házat, megmentjük a régi mozi és kultúrház épületét, 
elkészül a Családsegítő Központunk új otthona, energetikailag korszerűsítünk több 
önkormányzati ingatlant, városszerte csapadékvíz-elvezetési beruházásokat hajtunk végre, 
megújítjuk a Deák teret és a Szoborkertet, további útfelújítások következnek, a Kossuth utcai 
lakótelep is új játszóteret kap. Ezzel néhány év leforgása alatt -  egy súlyos gazdasági válság 
kellős közepén -  minden egyes sásdi polgárra egy millió forintot meghaladó fejlesztési forrás 
jut. Gazdálkodásunk stabil, költségvetési főösszegünk a kezdeti duplájára nőve, idén már 3,5 
milliárd forint. Csaknem 50 millió forintos tartalékkal vágtunk neki az évnek, amit kevés 
önkormányzat mondhat el magáról. Tesszük mindezt úgy, hogy idén a rendszerváltás óta nem 
látott mértékű, 60 millió forintnyi önerős fejlesztést hajtunk végre Sásdon. Elnyert pályázataink 
összege meghaladja a 2 milliárd forintot. Városvezetőnek és nem politikusnak szerződtem, 
ezért soha nem terheltem Önöket a nagypolitika szólamaival. A testületben sem politizáltunk 
soha. Ellenkezőleg. Sikerült az, ami még sosem, a teljes egységet megvalósítása. Tudjuk, még 
rengeteg a feladat. Eddig sem ment minden könnyen és egyszerűen, de mindig volt erőnk 
legyőzni a nehézségeket. A sásdiak összefogása -  mind testületi, mind civil közösségi szinten 
-  példa lett. Nem egy választási kampányra szólóan, hanem hosszú évekre. Nem szavakban, 
hanem valódi tettekben.
Ahhoz, hogy eredményeket érjünk el, olyanokat, amelyekre aztán büszkék lehetünk mindig is 
szükségesek voltak a csapatmunka mellett egyéni teljesítmények. Azoknak a Sásdiaknak az 
áldozatos munkája, akik akár évtizedeken a köz szolgálatában állva, akár vállalkozóként a helyi 
gazdaságot erősítve olyan életpályát, elismerésre méltó életutat futottak be, illetve olyan 
gazdasági teljesítményt mutattak fel, amire méltán büszke városunk. Az idei évre is jutott több 
elismerésre méltó életpálya és gazdasági teljesítmény.”
Ezt követően átadta a képviselő-testület döntése alapján az önkormányzati díjakat.

Dr. Jusztínger János polgármester bejelentette, Sásd Város Önkormányzatának Képviselő
testülete egyhangú döntésével Dr. Deák Magdolna vállalkozó részére Sásd Város gazdasági 
életében nyújtott kiemelkedő tevékenysége elismeréséül „Év Vállalkozója Díj” kitüntetést 
adományozott.
Tájékoztatta a megjelenteket, hogy január 15-én átadták a Sásdi Szent György Gyógyszertár 
felújított épületét. A példás kivitelezéssel megvalósult projekt eredményeként egy igazán szép, 
modem egészségügyi szolgáltatóval gazdagodott Sásd.
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Az új patika nem csupán azért ritka kincs, mert magánvállalkozásként -  az egész térség számára 
fontos közfeladatot ellátva -  hozzájárul Sásd járásszékhely szerepének erősítéséhez, hanem 
azért is, mert a jövőbe fektet városukban, s a legnehezebb időkben is odafigyel arra, hogy 
milyen környezetben fogadja az ügyfeleit. Megköszönte ezt Sásd és vidéke minden lakója 
nevében, egyben gratulált a megújult, impozáns gyógyszertárhoz. Megköszönte dr. Deák 
Magdolna vezető gyógyszerész asszonynak és a patika minden munkatársának, hogy vannak a 
városnak. Ha lehetne, receptre írná fel ezt a hozzáállást mindenkinek.
A kitüntetett jelezte, hogy a mai ünnepi testületi ülésen egyéb elfoglaltsága miatt nem tud részt 
venni. A díjat kollégája, Dr. Csák András fogja átvenni.

Dr. Csák András átvette a díjat és az oklevelet. Megköszönte az elismerést.

A vállalkozói díj átadását követően a közszolgálati díjak átadására került sor, amelyekkel a 
közösség szolgálatában töltött rangos szakmai életutakat ismertek el.

Dr. Jusztinger János polgármester bejelentette, hogy Sásd Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete egyhangú döntésével Dr. Györpál Árpád nyugalmazott közjegyző részére 
több évtizedes kimagasló szakmai, hivatásbeli felkészültséggel és felelősséggel végzett 
munkája elismeréséül Köz Szolgálatáért Díj kitüntetést adományozott. Elmondta, hogy a 
kitüntetett jogi doktori diplomáját 1967. április 15-én szerezte meg a pécsi Janus Pannonius 
Tudományegyetem Állam-és Jogtudományi karán. A Veszprém Megyei Bíróság elnöke 1966. 
augusztus 1-ei hatállyal nevezte ki gyakornoknak, majd bírósági fogalmazónak a Veszprémi 
Járásbíróságra. 1968. október 15-én Sásdra helyezték át, ahol végigjárta a hivatali ranglétra 
minden fokát: volt fogalmazó, bírósági titkár, bíró, majd a bíróság elnöke. 1979-től majd 3 
évtizeden keresztül tevékenykedett közjegyzőként Komlón, melyet 1985-ben a miniszter 
Kiváló Munkáért kitüntetéssel ismert el. A Pécsi Közjegyzői Kamara alapító tagja. 1992. január 
18-án a kamara elnökségi tagjának választották meg, mely tisztséget 2012-ig töltött be. Több 
cikluson keresztül volt a kamara elnökhelyettese, ez idő alatt tagja volt a Magyar Országos 
Közjegyzői Kamara választmányának és elnökségének. 1998. október 23-án a Magyar 
Köztársasági Érdemrend Kiskeresztje (polgári tagozat) kitüntetésben részesült kiemelkedő 
igazságügyi munkássága elismeréseként. 2008-ban megkapta a jogi hivatásrendek közös 
kitüntetését, a Deák Ferenc Jogász Díjat. Közjegyzői szolgálata nyugdíjba vonulásával, 2009. 
június 15-én szűnt meg.

Dr. Györpál Árpád kitüntetett átvette a díjat és az oklevelet. Megköszönte a részére 
adományozott elismerést.

Dr. Jusztinger János polgármester bejelentette, hogy Sásd Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete egyhangú döntésével Jankó Mátyásné nyugalmazott egészségügyi 
szakdolgozó részére a kimagasló szakmai, hivatásbeli felkészültséggel és felelősséggel végzett 
munkája elismeréséül Köz Szolgálatáért Díj kitüntetést adományozott. Elmondta, hogy a 
kitüntetett 1972.07.01-tői 1979.12.15-ig a Komlói Kórházban ápolónőként, 1979.12.17-től
1983.01.14- ig a Sásdi Napköziotthonos Óvodában gondozónőként, majd körzeti ápolóként
1983.01.15- től 1992.06.30-ig a Sásdi Nagyközségi Tanács alkalmazásában, ezt követően 
1992.07.01-tői 2012.09.30-ig vállalkozó háziorvosi szolgálat alkalmazottjaként végezte 
munkáját.
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A Népjóléti Bizottság külsős tagja volt 2007-2019. között. 2010-ben nyugdíjba vonult, de 
nyugdíj mellett folyamatosan a központi háziorvosi ügyeletén dolgozott 2023. augusztus 31-ig. 
Az egészségügyben eltöltött éveinek száma: 51, melyből Sásdon 44 évet dolgozott.

Jankó Mátyásné kitüntetett átvette a díjat és az oklevelet. Megköszönte a részére adományozott 
elismerést.

Pr. Jusztinger János polgármester gratulált a kitüntetetteknek, az ünnepi testületi ülést 
bezárta. A rendezvényen minden megjelentnek kellemes időtöltést, jó  szórakozást kívánt.

Kmft.

Koszorús Tímea 
jegyző
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Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. május 19. napján
megtartott ünnepi képviselő-testületi ülésen megjelent képviselők részére

Dr. Jusztinger János

Pintér Gábor

Pál Csaba

Rabb Győzőné

Székely Szilárd

Takácsné Somogyvári Mária fi IrAmL irc\u\cui tl<X^a.

Urvald Péter



J E L E N L É T I  Í V

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. május 19. napján
megtartott ünnepi képviselő-testületi ülésen megjelent meghívottak részére

Koszorús Tímea 

Nagy Lajos László 

Dr. Kaj dón Béla

Dr. Hevesi Éva 

Baranya Megyei Kormányhivatal képviseletében:

/Qcô s.— i

Galambosné Wágner Éva 

Orsós József 

Zima István 

Gálné Banizs Gabriella 

Meggy esi Mónika 

Orbán Éva 

Hajós Angéla 

Merk Zsolt

Győri-Korom Viktória 

Orsós Józsefné 

Bíró Józsefné 

Dr. Deák Magdolna 

Dr. Györpál Árpád 

Jankó Mátyásné


